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NOTEL EN 

van de openbare vergadering van de Eilandsraad op 

dinsdag 30 mei 1961, des namiddags om 2 uur, 
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BEHANDEL DE ONDERWERPEN: 

l, Ingekomen stukken; 
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36 — 37 

Landsbesluit van 28 april 1961 no. 3, A.S. no. h77b; houdende 

aanwijzing van de heer 5.0 Petronia als waarnemend Gezag= 

hebber voor de tijd, gedurende welke de heer I.S. de Cuba, 

waarnemerid Gezaghebber, afwezig is wegens verblijf in het bui-= 

tenland; 

Landsbesluit van 5 mei 1961 no. 1, A«S. no. 4êlk, houdende re- 

geling van de plechtigheden bij gelegenheid van de opening van 

de zitting van de Staten op 9 mei 1961; 

Brief dd, 25 april 1961 van de heer F‚S. Kelly, houdende verzoek 

om ontslag als lid van de Eilandsraad wegens vertrek naar het 

buitenland; 

Brief dd. 12 mei 1961 no, AZ/5206 van de Voorzitter van het 

Hoofdstembureau, waarbij hij aanbiedt afschrift van zijn be= 

sluit dd. 10 mei 1961 no, AZ/5206, waarbij ter voorziening in 

de vacature, ontstaan door het aftreden van het lid F‚S. Kelly, 

J.E. Irausquin is gekozen verklaard tot lid van de Eilandsraad; 

Brief dd, 19 mei 1961 no. AZ/5206 van de Voorzitter van het 

Hoofdstembureau houdende bericht, dat van de heer J.E. Iraus- 

quin de mededeling is ontvangen; dat hij zijn verkiezing tot 

lid van de Eilandsraad niet aanneemt; 

Brief dd, 16 mei 1961 no. AZ/5320 van de Voorzitter van het 

Hoofdstembureau, waarbij hij aanbiedt afschrift van zijn be- 

sluit dd, 16 mei 1961 no. AZ/5320, waarbij ber voorziening in 

de vacature, ontstaan door het aftreden van het lid F‚S. Kel- 

ly, J.M. Leonardo is gekozen verklaard tot lid van de Eilands- 

raad; 

Brief dd, 17 mei 1961 no. AZ/5320 van de Voorzitter van het 

Hoofdstembureau, houdende bericht, dat van de heer J.N. Leo- 

_ nardo de mededeling is ontvangen, dat hij zijn verkiezing tot 

he, 

lid van de Eilandsraad aanneemt; 

Brief dd, 25 mei 1961 van de heer E‚O, Petronia, houdende mede- 
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deling, dat hij als gedeputeerde ontslag neemt. 

Onderzoek van de geloofsbrief van de heer J.M, Leonardo, 
blz. 

en 37 - 38 
Verkiezing van een gedeputeerde, ter voorziening in de vaca= 
ture, ontstaan door de ontslagaanvrage als zodanig van de heer 
E.‚O. Petronia, 

blz, d 38 — 10 

a, Brief dd, 23 mei 1961 no. 5591 van het Bestuurscollege, hou- 
dende voorstel tot bepaling van het aantal gedeputeerden op 
vijf (Bijlage 196l no. 19). ) 

blz, 

LO = 53 
b, Verkiezing van een gedeputeerde, 

blz. 54 

Brief van het Bestuurscollege dd, 27 maart 196L no. 138, be- 
treffende bouw van toiletten bij de St, Rosaschool (Bijlage 
1961 no. 13), 

f blz, 

Dh = 55 
Verzoek dd, 9 mei 1961 van de heer E.O. Petronia om ontheffing 
als bedoeld bij artikel 13, tweede lid, van de Eilandenregeling 
Nederlandse Antillen (Ag. no. 5252; bijlage 1961 no. 18). 

N bla, 55 

DE VOORZITTER: I,S..de Cuba, Waarnemend Gezaghebber van het Eilandgebied 
Aruba. 

DE SEKRETARIS: L.C.M. Kerstens, sekretaris van het Eilandgebied Aruba, 

Aanwezig de leden: J.M. Leonardo, E.‚O. Petronia, J.Ch. Lampe, E‚R. Finck, 
INS „Werleman, M. Henriquez, D. Flemming, A.I.W. Wijngaarde, L‚A.I. Chance, 
L.V, Britten, J. Geerman, D.G. Croes, M. Croes, P. Croes, C.A. Eman, F. 
Wernet, M. de Cuba en F.V, Lacle, 

Afwezig de leden; O,S, Henriquez en D.C. Mathew. (Beiden in het buitenland) . 

DE VOORZITTER: Ik open hierbij deze openbare. vergadering en ga over tot de 

1, 

äe 

«behandeling van de agenda, 

Ingekomen stukken: 

Landsbesluit van 28 april 1961, no. 3, A.S. no, LTL, houdende aanwijs 
zing van de heer B.0O, Petronia, als waarnemend Gezaghebber voor de tijd 
gedurende welke de heer I.S, de Cuba, waarnemend Gezaghebber, afwezig 
is wegens verblijf in het buitenland; 

Ik stel vóór dit stuk voor kennisgeving aan te nemen, 

b, Landsbesluit van 5 mei 1961, DO ds Ade NO, L8lL, houdende regeling 
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ons steeds weer in dankbaarheid aan hem zullen doen denken, Als wij spre- 

ken over de h‚b.s,, de huishoudscholen, de b‚l,o.-scholen; de kweekschool, 

de boulevard, hotel, waterfabriek dan zal een-teder vriend of vijand in 

deze: projekten een heel groot deel van de arbeid van de heer Petronia ont= 

dekken. De heer Petronia verlaat ons nu niet slechts als Gedeputeerde doch 

tevens als lid van deze Raad, omdat het nu eenmaal bij wet geregeld Ìs 

dat de Minister niet tevens lid van de Raad mag zijn. 

De heer Petronia is êén van de vijf leden uit deze Raad die vanaf de inau- 

guratie op 1 juli 1955 onafgebroken lid is geweest. Ik acht mij gelukkig 

dat ik gedurende deze 10 jaren tezamen met Petronia zij aan zij heb geze= 

ten in dit College en met behulp van zijn kennis mede heb mogen helpen aan 

de ekonomische opbouw van het eiland, Ik acht het voor mij ook een gelukkig 

feit dat ik de heer Petronia terug zal zien en samen met hem werken in zijn 

nieuwe functie, Als lid van de Staten van de Nederlandse Antillen zal ik 

minstens evenveel in contakt met hem komen als hier het geval geweest is, 

Alhoewel de verhouding Statenlid - Minister enigszins anders ligt dan de 

Raadslid — Gedeputeerde hoop ik dat de samenwerking als steeds het geval 

geweest is, goed zal zijn, Ik moge dan ook misschien niet namens allen, 

maar toch namens de overgrote meederheid van deze Raad de hoop uitspreken 

dat U bij de aanvaarding van Uw nieuwe functie steeds op de ingeslagen 

weg zult voortgaan en steeds de belangen van Aruba voor ogen zult houden, 

Ik mag zeggen Excellentie Ernesto Petronia, het ga U goed, Ik dank U, M jn= 

heer de Voorzitter, plane 

DE VOORZITTER: Wenst iemand anders het woord? 

DE HEER -J. GEERMAN: Mijnheer de Voorzitter, nu dat de heer Petronia zijn 

ontslag heeft genomen als Gedeputeerde kan ‘ik ook deze gelegenheid niet 

voorbij laten gaan om enkele woorden in deze Raad te spreken. 

Mijnheer de Voorzitter, het spijt een groot deel van de bevolking dat de 

heer Petronia zijn ontslag heeft genomen als gedeputeerde van het Ei- 

landgebied Aruba. Ik heb dat van vele mensen van de bevolking gehoord, 

Mijnheer de Voorzitter, bij de aanvaarding van zijn gedeputeerdeschap had- 

den veel mensen gedacht omdat de heer Petronia toevallig op Curacao is ge= 

boren dat hij zijn beste krachten niet zal wijden aan het algemeen belang 

van Aruba, Dat is nu allemaal voorbij, Mijnheer de Voorzitter, de heer Pe- 

tronia heeft getoond dat hij met hart en ziel heeft gewerkt voor het alge= 

“meen belang van Aruba, Door zijn ijver, door zijn staridvastigheid is veel 

tot stand gekomen. 
De heer Finck heeft zoeven genoemd de verschillende scholen speciaal er nu 

bijvoegende, de h‚b.s., de kweekschool, Mijnheer de Voorzitter, maar niet 

alleen dat, Mijnheer de Voorzitter, een ieder die aan de deur van de heer 

Petronia heeft geklopt heeft altijd een goed woord, een goed advies ontvan- 

gen, Mijnheer de Voorzitter, ik moet er direkt bijvoegen dat wij het heen- 

gaan van de heer Petronia, ‘zowel in deze Raad als in het Bestuurscollege 

iemand zal missen die altijd binnen en buiten als een UCatalijst! heeft 

gewerkt, Hij heeft altijd geprobeerd iets bindend te maken, opbouwend werk 

te verrichten, niet afbrekend, Mijnheer de Voorzitter, Daarom, Mijnheer de 

Voorzitter, verheugt het mij dat zijn carrière om het algemeen belang van 

de Nederlandse Antillen lang niet voorbij is, nu gaat hij binnenkort fun- 

geren als Minister van de Nederlandse Antillen en ik twijfel er geen moment 

aan, Mijnheer de Voorzitter, dat de heer Petronia daar in de Staten van de 

Nederlandse Antillen, bij de Ministerraad goed werk zal verrichten, opbou= 

wend werk zal verrichten in het algemeen belang van Aruba, Ik beschouw de 

heer Petronia niet als een Curacaoënaar, maar äk beschouw de heer Petronia 
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als een Arubaan, omdat hij 30 jaar op Aruba gevestigd is, omdat zijn kapi- 
taal hier gevestigd is en ik ben er trots op dat het Eilandgebied Aruba 
zo iemand heeft gehad sedert 1955 met zijn arbeidslust, als de heer Petro- 
nia, Daarom, Mijnheer Petronia U kan de verzekering hebben dat U goed 
werk voor de Arubaanse bevolking hebt verricht, het gaat U goed. Dank U, 

DE VOORZITTER; Voor wij overgaan tot het kiezen van een plaatsvervanger 
voor de heer Petronia stel ik voor een stembureau in te stellen met de 
heer F‚, Lâcle als voorzitter en de heren A, Werleman en Max Croes als leden. 

De uitslag is 13 stemmen voor de heer W.C. Anslijn en 6 stemmen blanco, zo= 
dat de heer W.C. Anslijn gekozen is als Gedeputeerde, _ 

DE HEER E.O, PETRONIA, GEDEPUTEERDE: Mijnheer de Voorzitter, alvorens over 
te gaan tot het volgende agendapunt verzoek ik U mij toe te staan enkele 
woorden tot de Raad te richten, 

Inderdaad, Mijnheer de Voorzitter, is het thans een feit, dat naar aanlei- 
ding van mijn ontslagaanvrage als gedeputeerde de heer Anslijn door de 
Raad benoemd is in de vacature, Het zij mij gegund, Mijnheer de Voorzitter, 
in de le plaats een woord van dank te richten vooral tot de heer Finck, die 
als fraktieleider van de fraktie van de P.P,A. gesproken heeft en wanneer 
hij min of meer erkentelijkheid betuigd heeft voor hetgeen ik zou hebben 
gedaan als gedeputeerde, ben ik dankbaar voor deze woorden, Mijnheer de 
Voorzitter. Maar tegelijkertijd ben ik dankbaar, dat ik zovele jaren heb 
mogen arbeiden in het Bestuurscollege, gesteund door de meederheid van de 
Eilandsraad, Ik heb in die jaren, Mijnheer de Voorzitter, getracht om dat- 
gene te doen, dat tot mijn taak heeft behoord, Ik hoop, Mijnheer: de Voor- 
zitter, dat het U als voorzitter van het Bestuurscollege gegeven mag zijn 
om de belangen van het Eilandgebied Aruba in goede banen te leiden, maar 
tevens hoop ik dat wie ook mij opvolger moge zijn dat hij ook mag rekenen 
op steun net zoals ik het ondervonden heb in het Bestuurscollege, maar ook 
op de steun van Uwe Raad, Want zonder Uw daadwerkelijke steun zijn vrucht- 
bare resultaten van welke arbeid hoe intensief dan ook niet mogelijk. 

Mijnheer de Voorzitter, artikel 52 van de Eilandenregeling stelt de gede- 
puteeerde aanblijft in de waarneming van zijn betrekking totdat zijn op- 
volger die heeft aanvaard, De aanvaarding valt samen met de beëdiging van 
de opvolger, Het is inderdaad een feit, dat verwacht mag worden dat ik na 
deze openbare vergadering mijn ontslag zal indienen als lid van Uw Raad en 
ik wil bijvoorbaat omdat het mij misschien mij niet meer gegeven zal zijn 
om de volgende vergadering van Uw Raad bij te wonen om vanaf deze plaats 
U allen dank te zeggen voor de ondervonden medewerking en steun als lid 
van Uwen Raad hetgeen is geweest vanaf 1951. 
En ik hoop, Mijnheer de Voorzitter, dat indien ik dus vanaf l juli in een 
andere functie zou komen te verkeren, dat ik van U allen ook vanuit die 
plaats op medewerking en steun zal mogen rekenen, Ik hoop dat het mij ge- 
geven zal zijn om datgene wat op het eilandelijk vlak gedaan werd voor dit 
Eilandgebied voortgezet zou mogen worden op het vlak van het Land, Ik dank … 
U allen. 

he a. Brief dd. 23 mei 1961, no. 5591 van het Bestuurscollege, houdende 
voorstel tot bepaling van het aantal gedeputeerden op vijf (Bijlage 
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Algemene beschouwingen worden geopend, 

E HEER C.A, EMAN: Mijnheer de Voorzitter, naar onze mening moest feite- 
lijk het voorstel van het Bestuurscollege worden verwezen naar de huúis- 
houdelijke vergadering, teneinde daar te worden besproken, daar te worden 
onderzocht, Uit de aldan te wisselen stukken zou misschien de noodzakelijk- 
heid van de uitbreiding van het aantal gedeputeerden van 4 op 5 kunnen 
blijken, hetgeen niet het geval is nu met het voorstel van het Bestuurs= 
college, In. het voorstel van het Bestuurscollege wordt zeer sumierlijk ge- 
sproken over toegenomen werkzaamheden van het Bestuurscollege zulks juist 

in verband met de bestudering en voorbereiding en uitvoering van de urgen= 
tie » als wel de andere welvaartsplannen en projekten van deze urgentie — 
en welvaartsplannen en projekten, Mijnheer de Voorzitter, heeft de Eilands- 

raad niets meer officieel mogen vernemen. 
In de laatste huishoudelijke vergadering, Mijnheer de Voorzitter, werd zelf 
het stuk (dat ons toen onder geheimhouding werd toegezonden) ingetrokken 
door het Bestuurscollege, althans heeft het Bestuurscollege verzocht/als 

vervallen te beschouwen, Sindsdien mocht de Eilandsraad niets meer horen 
van het Bestuurscollege omtrent deze plannen, Mijnheer. de Voorzitter, en in 
het voorstel van het Bestuurscollege om over te gaan tot uitbreiding van het 
aantal gedeputeerden blijkt ons dat zeer vaag wordt gesproken over deze pro- 
Jekten, welvaartsplannen en urgentieplanhen, Mijnheer de Voorzitter, zodat 
wij daaruit niet de noodzakelijkheid zouden kunnen beoordelen tot deze uit- 
breiding. /dit stuk 

Mijnheer de Voorzitter, ten einde deze noodzakelijkheid enigszins te kunnen 
beoordelen zouden wij gaarne van U rechtstreeks willen vernemen, in welke 
stadium deze plannen, deze ekonomische urgentieplannen verkeren? De wel- 
vaartsplannen en de projekten die daar in verband mee staan, is daarvoor de 

benodigde gelden gekregen of is er thans toezegging gekregen dat het Be- 
stuurscollege, het Eilandgebied over deze gelden zou kunnen beschikken tot 
uitvoering van deze plannen? Wanneer zou met de daadwerkelijke uitvoering 
daarvan begonnen kunnen worden, Mijnheer de Voorzitter? Verder zou ik gaar= 
ne willen weten, Mijnheer de Voorzitter, welke de speciale zich uitbreiden= 
de zorgen zijn, die thans nog aan het we zouden moeten worden be= 
steed? 
Mijnheer de Voorzitter, wanneer wij een uitgebreid antwoord: ‘hierop kunnen 
krijgen, Mijnheer de Voorzitter, zouden wij misschien ook tot het oordeel 
kunnen komen, dat een uitbreiding van het Bestuurscollege, althans de uit- 
breiding van het aantal gedeputeerden, noodzakelijk is, Zoals de zaken nu 
staan, Mijnheer de Voorzitter, dat volgens’de zeer vage en sumierlijke aan- 
duiding van het Bestuurscollege, deze uitbreiding noodzakelijk zou zijn in 
verband met deze urgentie=plannen, Mijnheer de Voorzitter, achten wij het 
niet verantwoord om onze stem aan de uitbreiding te geven, Maar zoals ge= 
zegd, Mijnheer de Voorzitter, als U. ons zou kunnen beantwoorden op de door 
mij gestelde vragen, misschien dat wij dan een ander oordeel zouden kunnen 
vormen. 

DE HEER E.R. FINCK: Mijnheer de Voorzitter, met vreugde heb ik kennis geno= 
“men van het voorstel van het Bestuurscollege om dit College uit te breiden 
van 4 op 5 leden, Mijnheer de Voorzitter, reeds lang bestaat de behoefte 
aan een vijfde gedeputeerde en dat kunnen wel weten die leden die zich tel- 
kens daadwerkelijk met de belangen en de behartiging van de ekonomische 
verbreding van de ekonomische basis van Aruba bemoeien, Mijnheer de Voor- 
zitter, de leden van deze Raad die geregeld getoond hebben een negatieve 
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houding aan te nemen voor het wel en wee van Aruba die willen ongetwijfeld 

mededelen, dat de noodzaak niet aanwezig is voor een vijfde gedeputeerde, 

Mijnheer de Voorzitter, deze fraktie is van mening, dat hier niet gaat om 

de vijfde gedeputeerde te benoemen zonder noodzaak omdat ware dit zo dit 

reeds vijfjaren geleden gebeurd was, Vijf jaren gelden hadden wij reeds de 

bevoegdheid om dit College uit te breiden tot vijf leden, wij hebben het 

toen niet nodig geoordeeld omdat de feiten zo ware dat er geen vijfde nodig 

was. Mijnheer de Voorzitter, als wij nu weten de projekten die allemaal op 

stapel liggen, als ik goed geluisterd heb, heb ik vandaag door de radio 

gehoord dat reeds de volgende week aanbesteding is voor aanleggen van een 

havenprojekt op Balashi, Mijnheer de Voorzitter, dit is zeker geen spellet= 

je, want we kunnen moeilijk aanbesteding houden door het Hoofd van Openbare 

Werken en hier komen zeggen we weten niets van deze plannen. 

Mijnheer de Voorzitter de tijd van Kipnis-plan en bunkerstation, van het 

uitgeven van gelden is allang voorbij, daar hebben we 6 jaren geleden af- 

stand van gedaan, Mijnheer de Voorzitter. Wij hebben getoond en bewezen, 

dat deze twee frakties P.P,A. en U.N.A. komen met voorstellen en dat deze 

voorstellen allemaal verwezenlijkt zijn, deze voorstellen werden allemaal 

gerealiseerd, de feiten zijn er, 

Mijnheer de Voorzitter, wij, deze fraktie weet dat er behoefte is aan een 

vijfde gedeputeerde, wij weten dat de gedeputeerden nu met bijzonder veel 

werkzaamheden opgehouden worden om hun normale taak als gedeputeerde uit 

te voeren, Daarom zoals ik zei aan het begin van mij betoog, Mijnheer de 

Voorzitter, de steun van deze fraktie heeft U voor het benoemen van de 

vijfde gedeputeerde en wij kunnen geenszins het voorstel van het lid Eman 

overnemen om dit te verwijzen naar de commissie omdat wij deze normale 

gang van zaken van de A.V.P, kennen, traineren, traineren, om het alleen 

maar op de lange baan te houden, want wij weten toch dat A.V.P. er nooit 

voor zou zijne 

Mijnheer de Voorzitter, ik verzoek U daarom namens deze fraktie, dat wij 

nu overgaan tot het benoemen van de vijfde gedeputeerde, Ik dank U. 

DE HEER L.V. BRITTEN: Mijnheer de Voorzitter, vandaag zijn wij hier bijeen 

geroepen om de verschillende agendapunten te behandelen en nu zijn wij ge= 

komen bij het agendapunt verkiezing of uitbreiding van het Bestuurscollege, 

In verband hiermede wil ik een en ander opmerken, 

Mijn eerste opmerking is dit, Mijnheer de Voorzitter, dat het verkiezen of 

uitbreiden van het Bestuurscollege (hoe U het wil noemen) een aangelegenheid 

is, die de Raadsleden moeten behandelen, maar ook volgens mij is het een 

aangelegenheid dat gegeven moest worden aan de bevolking om te horen wat 

er met hun geld wordt gedaan. Uiteindelijk zijn zij degenen die hiervoor 

moeten opdraaien. Mijnheer de Voorzitter, het spijt mij ten zeerste dat de= 

ze vergadering vandaag om 2 uur belegd had moeten worden, Men had de be- 

volking een kans moeten geven om hier te komen en te luisteren hoe met hun 

gelden wordt gemanipuleerd dus deze vergadering had werkelijk plaats 

moeten vinden om & uur 's avonds wanneer wij meer mensen hier zouden heb- 

ben om te luisteren hoe er met hun gelden worden gehandeld. Het is begrij= 

pelijk, dat kon niet anders, het Bestuurscollege was genoodzaakt om deze 

vergadering vandaag om 2 uur te beleggen, natuurlijk i.v.m, al de geruch- 

ten en de felle kritieken, die in de laatste dagen werden uitgeoefend ì.v.m. 

deze uitbreiding. Het doet mij herinneren aan een Nederlandse spreekwoord, 

Mijnheer de Voorzitter, 'een kat in het nauw maakt rare sprongen!', 
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Mijn tweede opmerking is als volgt, Mijnheer de Voorzitter, Heeft de nood= 
zakelijkheid zich opgedrongen om nu juist in een kritische moment, waar de 
werkeloosheid voortdurend zegeviert, om nu uit te gaan breiden met een 
vijfde gedeputeerde, Mijnheer de Voorzitter, U zult mij straks beantwoor= 
den en mij verwijten naar de inhoud van Uw brief dd. 23 mei j.l. Uit Uw 
brief had ik kunnen vernemen, Mijnheer de Voorzitter, dat deze uitbreiding 
noodzakelijk is in verband met de komende welvaartsplannen of projekten 
{hoe U het wilt noemen) maar Mijnheer de Voorzitter, hebben wij al garan= 
tie ontvangen of deze projekten binnen afzienbare tijd zullen aanvangen, 
Mijnheer de Voorzitter, voor zover wij dat hadden kunnen vefnemen of uit 
de kranten kunnen lezen, zijn deze projekten nog een heel eind weg, Ik wil 

zelfs verder gaan en zeggen dat wij ook dit jaar weer geen ba 

van deze welvaartsplannen zullen zien. 
Mijnheer de Voorzitter, acht U of acht het Bestuurscollege ‘het verant=- 
woord om juist nu, zoals ík net heb gezegd, uit te gaan breiden tot vijf 
gedeputeerden, terwijl er duizenden vaders rondlopen zoekende naar een 
stukje brood, Ik heb het zelf meegemaakt dat er een paar dagen geleden 
ongeveer 80 huisvaders bij het Bestuurscollege stonden te smeken naar werk 
om hun gezin te onderhouden, Er is geen geld om deze arme stakkers te 
helpen, maar er is wel geld om ermee te smijten om uitbreiding te brengen 

in het Bestuurscollege met een gedeputeerde, 

Maar ja, het kan weer niet anders, Mijnheer de Voorzitter, We moeten com- 
placeren aan onze politieke vrienden en daarom kan het ons niet schelen 

of wij met geld smijten desnoods uitbreiding te maken voor de 5e gedepu- 
teerde, voor 6 of. 10, En als men erin perstisteert dan komt het wel, Mijn- 

heer de Voorzitter, en voor de arme stakkers is er geen geld om hun werk 
te geven om een stukje brood voor hun kinderen te verdienen, Mijnheer de 

Voorzitter, 
Ten slotte, Mijnheer de Voorzitter, wil ik van U vernemen wat de noodzake= 
lijkheid is, die zich voordoet om het Bestuurscollege uit te breiden en 
ten tweede wil ik van U vernemen of het Bestuurscollege het belangrijk 

acht om deze uitbreiding nú te doen, Ik dank U, Mijnheer de Voorzitter, 

DE HEER J. GEERMAN: Mijnheer de Voorzitter, ik ben zeer blij om te horen, 
Mijnheer de Voorzitter, dat de heer Britten zich ontfermt over de werkelo- 
zen, want dat is een zaak die ik sedert 1949 aanhangig heb gemaakt in de 
Staten, Mijnheer de Voorzitter, als ik goed heb geluisterd naar de heer 
Britten dan zou hij gaarne een soort referendum in het leven roepen om de 
bevolking te gaan vragen of deze uitbreiding noodzakelijk is, 
Mijnheer de Voorzitter, wij, raadsleden zijn gekozen om de bevolking hier 
in deze Raad te vertegenwoordigen, Dus de leden van de Eilandsraad verte 
genwoordigen de bevolking, daarom is dit niet noodzakelijk en ik denk dat 
elke Eilandsraadlid man genoeg is dat hij zijn zaak goed kan beoordelen en 
dat moet ook gebeuren zonder ruggespraak volgens onze wettelijke regeling 

Mijnheer de Voorzitter, het is juist om het probleem der werkeloosheid 
de kop in te drukken, het is juist daarom dat de urgentieplannen ten spoe- 

digste moeten worden gerealiseerd en dat het Bestuurscollege met een voor= 

stel is gekomen, zodat een van de gedeputeerden meer tijd zal hebben om 
zijn volle aandacht aan deze plannen te besteden, Hoe eerder deze plannen 
verwezenlijkt kunnen worden, hoe eerder het probleem der werkeloosheid ge- 

holpen zal worden, Mijnheer de Voorzitter, deze fraktie vertegenwoordigt 
de meerderheid van de bevolking, als deze fraktie uitspreekt vóór een 
uitbreiding dan heeft automatisch de meerderheid der bevolking gesproken. 
Er zijn geen reden, Mijnheer de Voorzitter, om de vergadering om acht uur 
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te beleggen, zodat hier volgens de heer Britten, de bevolking aanwezig 

zal zijn in deze zaal, moeten wij daadwerkelijk te werk gaan, Hier is geen 

plaats om een show te houden, Mijnheer de Voorzitter, een plaats voor een 

show is in het Cultureel Centrum, in de bioscoop, hier-moeten we werk ver= 
richten, Mijnheer de Voorzitter, Daarom ben ik het helemaal niet eens met 
op opmerking van de heer Britten dat het Bestuurscollege juist om twee uur 

deze vergadering heeft belegd, 

Mijnheer de Voorzitter, de heer Britten spreekt over kritiek en de heer 

Britten weet wel van de laatste grote werkzaamheden die zijn uitgevoerd, 
door de meerderheid van deze Eilandsraad, Al deze grote werkzaamheden zijn 
bekritiseerd en vooral door de overkant, Mijnheer de Voorzitter, niet al= 
leen in deze Raad, maar ook buiten, Dus van kritiek en voor kritiek zijn 
wij helemaal niet bang, En, Mijnheer de Voorzitter, de heer Britten heeft 
ook. gesproken dat de welvaartsplannen dit jaar niet zullen worden verwe- 

zenlijkt, Ik ben het helemaal niet eens met zijn pessimistische uitlating, 
want het ligt me nauw aan het hart, Mijnheer de Voorzitter, het probleem 
der werkeloosheid en daarom zag ik het graag dat deze plannen morgen al zul= 
len worden verwezenlijkt en niet op de lange baan geschoven worden, zoals 

de heer Britten het waarschijnlijk wil hebben, Hij spreekt over huisvaders 
die geen werk hebben en daarom juist, Mijnheer de Voorzitter, hopen we, dat 
wanneer deze plannen hier te berde worden gebracht om behandeld te worden, 

dat de heer Britten zijn stem, zijn volledige medewerking zal geven zodat 
deze plannen niet zullen worden getraineerd en dat met de uitvoering van 

deze plannen zo gauw mogelijk zal worden begonnen. 

Mijnheer de Voorzitter, bij de uitbreiding met een vijfde gedeputeerde 
spreekt de heer Britten over politieke vrienden, Mijnheer de Voorzitter, ik 

wil niet in debat treden over politieke vrienden, want een ieder hier woon- 
achtig op Aruba weet wat politiek geeft en neemt en daarom wil ik daarin 
niet treden maar wij hebben nog niet de gedeputeerde gekozen en de heer 
Britten begint al met politieke vrienden, Dan moet hij dus een ''kalebas- 
kijker!" zijn, want: de uitslag is nog niet bekend en daarom : bevreemdt het 
mij dat hij reeds is begonnen te spreken over politieke vrienden en Mijn=- 
heer de Voorzitter, hij zegt dat hij de noodzakelijkheid er van niet in= 
ziet, het Bestuurscollege ziet de noodzakelijkheid, het Bestuurscollege 
werkt daar elke dag in, Ze weten het beter dan misschien de heer Britten 

en wij weten het ook, wij die nauw samenwerken met het Bestuurscollege en 

daarom spreek ìk de wens uit, Mijnheer de Voorzitter,dat de heer Britten 
en zijn geachte collega's ook zullen meewerken, ook zullen stemmen voor 
een vijfde gedeputeerde zodat wij, door het Bestuurscollege dan, de nodige 
voorbereiding van de plannen kunnen verwezenlijken, zodat het probleem 
der werkeloosheid definitief bestreden zal kunnen worden. Ik dank U, Mijn- 

heer de Voorzitter, 

DE HEER M, CROES: Mijnheer de Voorzitter, het lijkt me dat we volledig aan 
het afdwalen zijn van het punt dat op het ogenblik ter behandeling voor ons 

ligt. Het Bestuurscollege vraagt machtiging om het aantal Gedeputeerden uit 
te breiden tot vijf. Wanneer men dan de geschiedenis nagaat dan kan men be= 

merken dat in het begin het aantal gedeputeerden in de Eilandenregeling op 
vier werd gesteld, Naderhand is door ingrijpen van de Staten van de Neder- 
landse Antillen een wijziging gekomen waarbij het aantal werd uitgebreid 
tot vijf, deze regeling kwam tot stand zuiver en alleen wegens politieke 
expediteit, Wij weten dat er toendertijd in Curacao een coalitie werd ge- 
vormd bestaande uit alle partijen, de twee groten en de K‚V.P., die toen= 
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dertijd om een goede evenwicht te maken beslist vijf gedeputeerden nodig 

had. Wegens het ontbreken van de volledige of degelijke inlichtingen in de- 

ze zaak, Mijnheer de Voorzitter, en ook vanwegen het feit, dat deze aan= 

gelegenheid niet in de huishoudelijke vergadering is behandeld, hebben wij 

onze conclusie moeten vormen, dat het hier wederom gaat om politieke expe- 

diteit, nu in Aruba, 

De heer Eman heeft echter gezegd, Mijnheer de Voorzitter, dat indien het 

Bestuurscollege ons kan overtuigen van de noodzaak om tot uitbreiding over 

te gaan i.v.m. de komende welvaartsplannen dat wij alsnog onze houding kun- 

nen herzien. Geen enkel lid van het Bestuurscollege heeft nog gesproken, 

Ik hoop dat wanneer de leden van het Bestuurscollege aan het woord komen 

dat zij een positievere houding zullen aannemen dan de leden van de Ei- 

landsraad aan de overkant die tot nu toe hebben gesproken, want het schijnt 

mij, dat zij het voorstel van de heer Eman niet hebben begrepen, Indien het 

Bestuurscollege bij machte is ons te overtuigen van de noodzaak dan zouden 

we nog kunnen medewerken, wat niet inhoudt, dat we onze stem zal geven aan 

de vijfde Gedeputeerde, Dank U, Mijnheer de Voorzitter, 

DE HEER E.O. PETRONIA, GEDEPUTEERDE: Mijnheer de Voorzitter, na hetgene wat 

in het schriftelijk voorstel van het Bestuurscollege aan de Raad is aange- 

boden, na de beraadslaging dus en de verschillende sprekers te hebben ge- 

hoord, zou ik namens het College willen stellen, naar aanleiding van de 

vraag van de heer Eman, dat feitelijk op dit moment niet aan de orde is de 

behandeling van de welvaartsplannen, Dit is ondermeer genoemd onder de ur- 

gentie- en andere welvaartsplannen en projekten om de noodzaak te tonen 

van de uitbreiding van het Bestuurscollege voor zover het voordeel van het 

Bestuurscollege aangaande dit onderwerp voorgelegd aan Uwen Raad voor een 

nadere beslissing. Zonder al te sterk te willen afwijken zou ik willen stel- 

len, dat het zo moeilijk is, wanneer de Raad niet wenst in te zien dat één 

vari de voornaamste taken van het Bestuurscollege is om voorbereidend werk 

ter verrichten, ook is voorbereidend werk noodzakelijk voor de bestrijding 

van de werkeloosheid, ook is voorbereidend werk noodzakelijk voor de ver- 

breding van de ekonomische * basis, En wanneer de heer Britten stelt dat hij 

zo overtuigd is dat de welvaartsplannen voorlopig niet gerealiseerd zullen 

worden dan nog meent het Bestuurscollege (alhoewel niet eens met de stel- 

ling van de heer Britten) dat het noodzakelijk is om pogingen in het werk 

te stellen om voorbereidend werkzaamheden te verrichten om te komen tot 

verbreding van de ekonomische basis, En die noodzaak, Mijnheer de Voorzit- 

ter, bestáát naar het wordeel van het Bestuurscollege, En het feit, dat de 

mogelijkheid vanaf 1955 heeft beslaan om het College tot vijf uit te brei- 

den en het niet gebeurd is, logenstraft de stelling van de heer Britten, 

dat het hier gaat om politieke vriendjes gerust te stellen, 

Mijnheer de Voorzitter, de heer Bman heeft ook gesteld, dat hem de uitbrei- 

dende zorg voor het onderwijs, mìn of meer niet bekend is, tenminste zo heb 

ik gemeend te moeten begrijpen, Voor iedere lid van de Raad, die kennis 

draagt van de gewisselde stukken, die kennis draagt van de ontwikkeling 

van het onderwijs, die kennis draagt van het streven van de Raad om het on- 

derwijs op een hoger peil te brengen, moet overtuigd zijn van de uitbrei- 

dende zorg voor het onderwijs. Een uitbreidende zorg die/sterk naar voren 

komt wanneer U zich realiseert, dat verschillende onderdelen van ons onder- 

wijs tot op dit moment nog niet voldoende ontwikkeld zijn en wij missen 

verschillende facetten van ons onderwijs, die nog ten uitvoer moeten worden 

gebracht en ik zou in dit verband U twee onderdelen kunnen noemen: het een= 

voudig vakonderwijs en tevens het voortgezet lager onderwijs. 

/zeer 
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Ik kan niet anders dan met klem namens het College bij de Raad aandringen 

tot goedkeuring van de benoeming van een vijfde gedeputeerde en wel als 

algemene stelregel dat de laatste paar jaren en niet alleen nu op recente 

datum, de laatste 2 of 3 jaren is de noodzaak vooral in het College dui= 

delijk gebleken en duidelijk naar voren gekomen, dat juist door voorberei- 

ding van die werken noodzakelijk tot uitbreiding van de ekonomische basis 

een uitbreiding van het College zeer zeker gewettigd en noodzakelijk is. 

DE VOORZITTER: Aan de heer Eman wil ik nog als antwoord stellen op zijn 

voorstel om dit stuk naer de huishoudelijke vergadering te verwijzen. Vol- 

gen artikel 43 van het Reglement van orde hoeft het niet, Er staat hier 

n.l.: "Andere aangelegenheid, niet behorende tot die, bedoeld in artikel 

15, kunnen, alvorens in beraadslaging te worden gebracht eveneens in huis- 

houdelijke vergadering worden onderzocht!', Ze kúnnen, maar het hoeft niet, 

het is niet verplicht, 

DE HEER C.A. EMAN: Mijnheer de Voorzitter, t.o.v, de verwijzing van het 

voorstel van het Bestuurscollege naar de huishoudelijke vergadering be= 

staat er geen wettelijke voorschrift tegen, Integendeel, het is de gewoon=- 

te dat alle stukken naar de eerste instantie worden verwezen naar de huis= 

houdelijke commissie, opdat deze Raad in gelegenheid zou zijn om vragen 

te stellen, dat het Bestuurscollege daarop zou kunnen antwoorden, dat men 

beter ge orienteerd ter vergadering zou kunnen verschijnen. 

Mijnheer de Voorzitter, ik betreur, dat dat het enige antwoord is dat U mij 

had kunnen geven, Ik had U verzocht om een categorische antwoord te geven 

op de door mij gestelde vragen, daarin bent U welis waar niet getreden, ik 

weet niet waarom, Mijnheer de Voorzitter, misschien was U daartoe niet bij 

machte, Ik elk geval, Mijnheer de Voorzitter, heb ik het antwoord mogen 

verkrijgen van — hoe zal ik het noemen, Mijnheer de Voorzitter, is het nog 

steeds — Gedeputeerde Petronia? Er is nog niet in zijn vervanging voorziene 

Een lid, geloof ik, kan hij niet meer zijn, Mijnheer de Voorzitter, want 

het staat uitdrukkelijk in de Eilandenregeling dat onverenigbaar met het 

lidmaatschap van de Eilandsraad is het zijn van lid van de Regeringsraad, 

ik geloof, dat daardoor automatisch zijn lidmaatschap zou zijn vervallen, 

Mijnheer de Voorzitter, in ieder geval ik heb die stukken, die artikelen 

niet voor handen zodat ik mij daaromtrent niet zou kunnen uitlaten in posi= 

tieve zin. Maar in elk geval laten wij dan spreken van nog steeds Gedepu- 

teerde Petronia, die heeft nog vager, nog sumierlijk dan door het Bestuurs- 

college gesteld in het voorstel heeft hij omzeild de beantwoording mijner 

vragen. 
Eerst. heb ik erop gewezen dat het enige stuk, dat de Raad officieel mocht 

ontvangenwas een voorstel van het Bestuurscollege, het was eigenlijk geen 

voorstel, het was vertrouwelijk medegedeeld aan de Raad, wat eventueel de 

urgentieplannen zouden zijn, welk stuk, Mijnheer de Voorzitter, zoals ik 

reeds zoeven heb gezegd tijdens de laatste gehouden commissievergadering 

of. huishoudelijke vergadering door het Bestuurscollege werd ingetrokken, 

althans heeft het Bestuurscollege de Raad verzocht dit stuk als verval len 

te beschouwen, De Raad beschikt over geeh enkel stuk omtrent de ekonomische 

urgentieplannen, de Raad beschikt over geen enkel stuk over de welvaarts- 

plannen, de Raad beschikt over geen enkel stuk omtrent eventuele projekten, 

die hier zouden worden gebouwd en dan nog zijn mijn vragen zeer natuurlijk, 

Mijnheer de Voorzitter, hoe staat het met die plannen in verband waarmede 

U hier de uitbreiding vraagt? 

In welke stadium verkeren deze plannen? Waarom kan ik geen antwoord van het 

Bestuurscollege krijgen? Deze plannen verkeren in die en die stadium, we 

© 
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wachten binnen afzienbare tijd desnoods wordt er geen maand of jaar ge= 
noemd, Mijnheer de Voorzitter, mear het termijn waarbinnen men zou kunnen 
beginnen. Zijn er gelden benodigd, voor deze projekten verkregen? Zijn er 
toezeggingen hieromtrent gegeven? Niets wil het Bestuurscollege mij zeggen. 

Maar wel stelt het Bestuurscollege zeer vaag, dat in verband hiermede 
reeds een uitbreiding noodzakelijk is met een vijfde Gedeputeerde, 
Mijnheer de Voorzitter, het Bestuurscollege kan niet van ons eisen, dat wij 
dan ons oordeel daarover zouden kunnen gaan vormen. Als het Bestuurscollege 

dat meent, dan is dat uit den boze, 
Mijnheer de Voorzitter, en juist in deze tijd, in deze tijd van ekonomische 
achteruitgang, in deze tijd, Mijnheer de Voorzitter, dat wij deze grote 
heersende werkeloosheid op Aruba bezitten, in deze tijd, Mijnheer de Voor- 
zitter, dat er lasten gedrukt worden op de schouders van de bevolking met 
belastingverhogingen, met alle soorten van verhogingen, Mijnheer de Voor- 

zitter, alle denkbare verhogingen, die op de bevolking wordt geplaatst, dat 
men geneigd zou zijn tot een zuiniger bestuur, Mijnheer de Voorzitter, dat 
de Raad niets mocht vernemen van projekten van wat dan ook zij die deze 
werkloosheid zou kunnen verlichten ons daaromtrent niets werd medegedeeld, 

komt men met een voorstel tot uitbreiding tot vijf leden en moeten wij 

daarvoor onze stem geven. 

Mijnheer de Voorzitter, iedereen met een beetje verstand zal begrijpen, dat 
van ons hier iets geëist wordt, waaraan wij onze medewerking niet kunnen 
geven. Nu moeten wij gaan stemmen voor een vijfde gedeputeerde, dat een 

vijfde gedeputeerde wordt gekozen, het gaat, Mijnheer de Voorzitter, ge= 
paard met vele uitgaven, Om te beginnen is het salaris van een gedeputeer- 
de, dat varieert tussen 18- à 20,000 gulden per jaar. De gedeputeerde moet 

een nieuw kantoor hebben, een kantoor met airconditioning, eventuele se= 
kretaresse naar keuze, Mijnheer de Voorzitter, een ‘auto moet voor hem ook 
ter beschikking worden gesteld, een auto met gebruik van gasoline, banden, 
alles wat in prijzen gestegen is, Mijnheer de Voorzitter, komt ons minstens 
F, 50,000,-- per jaar meer te kosten en het Bestuurscollege zegt ons al= 
leen maar: i.v.m. de urgentieplannen — zeer vaag- en eventuele welvaarts 

plannen is het noodzakelijk tot deze uitbreiding. 
Mijnheer de Voorzitter, wij achten ons zeker niet verantwoord om onze stem 
te geven aan deze uitbreiding die volstrekt niet gemotiveerd is docr het 

Bestuurscollege 

Mijnheer de Voorzitter, t.o.v, hetgeen de heer Petronia naar voren heeft 
gebracht over de zich steeds uitbreidende zorg voor het onderwijs, Mijn= 
heer de Voorzitter, dat ben ik met hem eens, Is het Bestuurscollege niet 
in zijn voormalige samenstelling of in zijn huidige samenstelling nog heeft 
het Bestuurscollege dan niet voldoende zorg aanbesteed? Of heeft men dat 
gebrekkig gedaan uit gemis van een vijfde gedeputeerde? Ik dacht dat er 
voldoende zorg zou zijn besteed, Mijnheer de Voorzitter, ik kan uit de woor= 
den van de heer Petronia niets anders afleiden, Mijnheer de Voorzitter, dan 
dat de zorg wel gebrekkig zou zijn geschied, wegens gemis van een vijfde 

gedeputeerde en dat zou ten zeerste te betreuren zijn. 

Mijnheer de Voorzitter, en dan heb ik dan een opmerking van de heer José 
Geerman gehoord dat mij ten zeerste verblijd toen hij daar aanhaalde dat 
sinds 1949 hij in de Staten, Mijnheer de Voorzitter, heeft gepleit om de 
werkeloosheid de kop in te drukken, zo heeft hij het genoemd, In 1949 het 
is een ieder bekend dat José Geerman behoorde tot de fraktie van de A.V.P, 
in de Staten en het programma van de A,V.‚P, daarin volgde, Dank U, 
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DE HEER E‚R. FINCK: Mijnheer de Voorzitter, veel heb ik niet toe te voegen 

aan hetgeen ik reeds gezegd heb in de le ronde. Het is wel goed om echter 

het volgende mede te delen naar aanleiding van hetgeen Max Croes medege- 

deeld heeft. N ent: 

Mijnheer de Voorzitter, het was voor mij een heel aangenaam geluid dat de 

heer Max Croes inderdaad zakelijk dit punt behandeld heeft en ook gaarne 

gezien had, dat dit punt ook door anderen zakelijk behandeld werd, Echter, 

Mijnheer de Voorzitter, speet het mij, dat de woorden van de heer Max : 

Croes dat hij slechts heeft willen luisteren naar hetgeen de heren aan de= 

ze kant gezegd hebben en niet aan die kant, want mocht ik eventueel buiten 

de zaak gegaan zijndan is dit een reactie op een aktie van de leider van 

die fraktie, want de heer Eman is feitelijk begonnen met sarcastische 

vragen en een sarcastische geluid t.o.v, de projekten, die wij in voorbe- 

reiding hebben, althans het Bestuurscollege en naar aanleiding van deze 

sarcastische vragen en uitlatingen heb ik dus gezegd en dat wil ik herha- 

len, dat de garantie zoals de heer Britten dat gevraagd heeft voor de pro= 

jekten die op stapel liggen de beste garantie is: de projekten, die tot 

stand gekomen zijn in de afgelopen 6 jaren, Ik heb reeds duidelijk gezegd; 

Mijnheer de Voorzitter, dat de tijd van het Kipnis-plan en van het bunker- 

station op het terrein hier, waarbij 70= à 80.000 gulden verspeeld werd, 

dat aan die tijd een einde gemaakt werd op Ll juli 1955 en dat tot dus ver= 

re alle plannen die ter tafel gebracht zijn door coalitie van de P.P.Á. en 

de U.N.A. allemaal verwezenlijkt zijn en ik heb reeds gezegd, Mijnheer de 

Voorzitter, ik wil herhalen dat volgende week een openbare aanbesteding 

io voor het bouwen van een industriehaven op Rarcadera, Ik geloof niet, dat 

dit feiten zijn waaraan wij hoeven te twijfelen, Maar wel opgemerkt ook dat 

de heren aan de overkant gaarne spreken over werkeloosheid en vele vaders 

zonder werk. Mijnheer de Voorzitter, het is 20, Inderdaad is er veel wer- 

keloosheid op Aruba, maar, Mijnheer de Voorzitter, het is niet zo groot 

als toen dit Bestuurscollege aan het bewind kwam, Bij monde van de heer 

Albert Eman, fraktieleider van de A.V.P. is gezegd op 1 juli 1955: Er zijn 

duizenden op Arubanen zonder werk op Aruba, Dat was het einde van de perio= 

de van de A.V.P. Dat is dus vastgelegd in de notulen van deze Raad op 1 

juli 1955 toen de P.P,A. aan het bewind kwam en de A.V.P. aftrad, toen 

heeft de heer Eman gezegd, Mijnheer de Voorzitter: Momenteel zijn er dui= 

genden Arubanen zonder werk op Aruba. 

Mijnheer de Voorzitter, dit Bestuurscollege heeft trots de automatisering 

van de Lago, trots de bevolking-saceres, kans gezien, om dit aantal van 

werkelozen te verminderen tot een heel kleine groep nu. Het is te begrij= 

pen, dat die werkelozen die behoren tot groep van A.V.P. natuurlijk veel - 

herrie zullen maken. We hebben gehoord van de heer Britten: 80 vaders wa= 

ren op het Bestuurskantoor zonder werk, Ook een bewijs dus dat er meer ge- 

werkt moet worden en om te werken en om deze werkeloosheid op te lossen, 

te bestrijden, moet er iets gepresteerd worden. We kunnen niet hier zitten 

en zeggen: Mijnheer de Voorzitter, er zijn veel werkelozen. Wij hebben 

daarom de woorden van Albert Eman op l juli 1955 goed beluisterd en gehan- 

deld naar de omstandigheden en vanaf toen is dit Bestuurscollege er toe 

overgegaan werk te verrichten om de werkeloosheid te bestrijden. Mijnheer 

de Voorzitter, we hebben altijd tegenwerking gekregen om deze projekten 

te realiseren, De notulen hebben hiervoor als wij nagaan de Leningen van de 

waterfabriek: A.V.P. tegen, de leningen voor het hotel: A.VSP. tegen, "Het 

was een duistere zaak!', de F‚ 500,000,-- als eerste bewijs van de wil om 

de werkeloosheid te bestrijden gedaan door de heer Juancho Irausquin op 
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l juli 1955 van half miljoen ter beschikking te stellen voor de werkver= 

schaffing voor aanlegging van de boulevard: A.V.P. tegen, Mijnheer de 

Voorzitter, De. A.V.P, is tegen elk voorstel van dit Bestuurscollege ge= 

weest, gedurende de afgelopen 6. jaren, Mijnheer de Voorzitter, en wat is 

het resultaat hiervan, trots de tegenwerking van de A.V.P., die het hier 

bestreed en buiten op de politieke vergaderingen, zijn deze projekten ge= 

realiseerd geworden, 

Mijnheer de Voorzitter, er gaan bijna 100 miljoen mee gemoeid met de aan= 

bestedingen en de realisering: van de komende werken, de chemische fa= 

brieken, de bouw van een industriehaven, verlenging van het vliegveld, 

Mijnheer de Voorzitter, wij zien er de noodzaak van in, wij, die positief 

de belangen inzien van het Eilandgebied Aruba, die ons bezighouden posi= 

tief met het wel en wee van Aruba die weten het, die zijn ervan overtuigd 

dat er een vijfde gedeputeerde nodig is, Mijnheer de Voorzitter, we zijn 

niet, als de heren van de overkant, de heer Britten die even op kantoor 

gaat om even te vragen: hoe staat het met die vergadering? Maar daadwerke- 

lijk behartigen wij de belangen van Aruba, van de bevolking van Aruba, wij 

leven mee met het wel en wee van de bevolking en zij, die van mening zijn 

dat een vijfde gedeputeerde niet nodig is, aan hen wil ik dit zeggen, deze 

heren weten niet wat er omgaat op Aruba, 

Nogmaals, Mijnheer de Voorzitter, wij steunen het voorstel van het Bestuurs- 

college en zagen gaarne dat straks overgegaan wordt tot stemming om het Be- 

stuurscollege uit te breiden tot vijf leden, Ik dank U, 

_DE HEER -L.V. BRITTEN: Mijnheer de Voorzitter, ik heb zeer aandachtig ge= 

luisterd naar de woorden van verschillende leden. O.a, wil ik eerst de heer 

Geerman op het matje nemen, De heer Geerman heeft zojuist betoogd over de 

verantwoordelijkheid van de Raadsleden, n‚l, dat zij ge.achtigd zijn om al- 

les hier te behandelen, namens de bevolking. Dat is heel juist, Mijnheer 

Geerman, dat is zeer juist, maar wij beleggen hier een publieke vergade 

ring, dat is juist met de bedoeling om de bevolking in de gelegehheid te 

stellen om persoonlijk te horen wat er hier wordt gesproken of gedaan in 

hun belang of in het belang van het Eilandgebied, Maar de heer Geerman wist 

het ook drommels goed dat deze vergadering een heel belangrijke vergadering 

is volgens mij, Het gaat hier n‚l, over uitbreiding van het Bestuurscollege 

met één gedeputeerde meer, Dus juist daarom had ik gedacht; dat deze ver= 

gadering hoorde belegd te worden om 8 uur *s avonds, omdat dan de mensen 

hier konden zijn om te horen, Maar afin, zoals ik reeds in mijn eerste 

passe heb gezegd het kon niet anders omdat, ja, het Bestuurscollege was in 

het nauw gedreven, dus deze vergadering had ten alle tijde nu om 2 uur 

plaats moeten vinden, 

Dan had ik beantwoording verwacht van de heer Voorzitter, maar het schijnt 

dat de heer Voorzitter niet bij machte was mij te beantwoorden, de ver= 

trekkende Gedeputeerde Petronia heeft geäntwoord, De heer Petronia heeft 

ondermeer gezegd dat het Bestuurscollege het verantwoordelijk acht om over 

te gaan tot uitbreiden i.v.m, de komende welvaartsplannen of projekten. 

Maar binnen welke periode zal een aanvang wòrden gemaakt met deze projek=- 

ten is ons nog niet medegedeeld, Ik heb eerder gezegd dat over deze pro= 

jekten nog gepiekerd zal worden, misschien tot het eind van dit jaar. 

Eehter ik ben geen kalebas-kijker, maar als wij de politieke gang volgen 

dan kunnen wij dat zeer eenvoudig begrijpen. Verder heeft de heer Petronia 

gezegd dat sinds 1955 deze uitbreiding plaats had kunnen vinden, In 1955 

was de situatie hier op Aruba niet zo slecht, tenminste niet te vergelijken 
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met de situatie heden ten dage, Dus in 1955 was het Gouvernement nog niet 

begonnen met inkrimping; op de Lago was men wel zo min of meer begonnen 

met inkrimping op kleine schaal. In die tijd zou de uitbreiding verstan= 

diger geweest zijn aangezien de Eilandenregeling dit mogelijkheid open- 

laat om reeds toen uit te gaan breiden, dan nu dat onze situatie zorgwek= 

kend is te gaan uitbreiden, 

En dan stelt men mooi in een brief, mooi versierd, met een mooi versiersel, 

een mooie franje: "in verband met de komende welvaartsplannen of projekten!', 

Mijnheer de Voorzitter, zou het niet beter geweest zijn, indien wij ge- 

wacht hadden, totdat deze plannen in kannen en kruiken waren, dat we de 

volle overtuiging hadden, dat er een aanvang zou worden gemaakt met deze 

plannen en dan komen met een voorstel voor uitbreiding van het Bestuurs 

college? Het zou verstandiger geweest zijn, wanneer deze plannen eenmaal 

klaar liggen om te beginnen om dan te praten over uitbreiding van het Be= 

stuurscollege,. Maar zolang wij geen konkreet antwoord van het Bestuurscol- 

lege kunnen vernemen wanneer met deze plannen zal worden begonnen is het 

voor ons onmogelijk en wij achten het ook niet verantwoord, onze goedkeu= 

ring te hechten aan het kiezen van een vijfde gedeputeerde, Ik dank U wel, 

Mijnheer de Voorzitter, 

DE HEER J. GEERMAN: Mijnheer de Voorzitter, ik zal zeer kort zijn, In de 

eerste plaats, Mijnheer de Voorzitter, wil ik de heer Eman mededelen, dat 

de Staatsregeling van de Nederlandse Antillen geen partijstelsel is, als 

men/het Statencollege gaat dan vertegenwoordigt men daar de gehele bevol= 

king van de Nederlandse Antillen, maar daar tegenover ben ik blij, dat ik 

sedert 1949 met dit probleem in de Staten ben begomien, Zo heb ák ook in 

de Staten gepleit, Mijnheer de Voorzitter, voor een arbeidersdag, zo heb ik 

gepleit voor de controle van prijzen voor de voornaamste dagelijkse artikel 

len, zo heb ik gepleit voor een 4O-uren werkweek en als ik daar terug ga 

dan zal ik erop blijven hameren en blijven pleiten voor een LO-uren werk= 

week, Dan vind ik, dat het een taak van een Statenlid is om het algemeen 

belang te behartigen van welke groep men ook komt ./ naar 

Mijnheer de Voorzitter, als wij goed hebben geluisterd naar de woorden van 

de overkant, van de geachte leden van de overkant, dan hebben wij precies 

vernomen wat er altijd in deze zaal is gebeurd, De heren aan de overkant 

mogen mij niet kwalijk nemen als ik zeg, dat zij altijd op een negatieve 

wijze hebben gearbeid b‚v, toen het Bestuurscollege met een voorstel is ge= 

komen om 15 opcenten te heffen op de winstbelasting heeft men aan de over= 

kant daar tegen gestemd, 

Mijnheer de Voorzitter, dat betekent ook, dat zij tegengestemd hebben om 

het werkeloosheïidsprobleem te proberen enigszins op te lossen, Zo heeft 

ook mijn geachte collega, de heer Finck,die heeft ook opgemerkt dat bij 

behandeling van de leningen omtrent hotel, waterplant enz‚de heren aan de 

overkant ook een negatief standpunt hebben ingenomen. Ik kan de heren aan 

de overkant ook verzekeren, dat ik vóór de lening gestemd heb in de Staten, 

de lening voor het hotel, de lening voor het waterprojekt, zo dat dit niet 

iets nieuws iS, 

De heer Eman heeft ook opgemerkt over belastingverhogiìng, maar hij was ver 

geten iets te zeggen omtrent de verlaging, want. op het ogenblik hebben wij 

over de 15.000 kinderen op school en deze kinderen of hun ouders betalen 

op dit ogenblik geen schoolgeld, En men moet pas in de bracket komen van 

F‚ 13.500,-- voor men het niveleert, want dán hebben ze pas F. 131,50 
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te betalen wat de ouders vroeger betaalden voor een kind die op een Mulo= 
school was van de 7 tot de 10e klas, Zo F. 13,500,-- naar beneden hebben 
daar de ouders een verlaging van belasting gehad en niet een verhoging. 

Mijnheer de Voorzitter, de heer Britten heeft gezegd (jammer dat hij niet 
aanwezig is) dat hij mij op het matje zal rospen, Veel heb ik er niet van 
vernemen, misschien omdat hij in de Stad woont en ik toevallig in de Cam- 
po woon dat hij nog denkt, dat hij zo maar iemand op het matje kan roepen, 
dat doet men op school, Mijnheer de Voorzitter, maar niet in deze zaal, 
Mijnheer de Voorzitter, de heer Britten zal in de gelegenheid gesteld wor= 
den om goed te maken wat hij zoeven heeft gevreesd n.l, dat er geen vlieg 
hier aanwezig is om zijn fraaie betoog (laten wij dat zo noemen) te horen, 
maar morgenavond is hij in de gelegenheid, om zijn betoog nog verder uit 
te breiden en dat zal hij zeker doen, En dat is dan ook zijn goed recht, 
Morgenavond zal hij van de hoge toren afblazen, dat hij tegen de uitbrei 
ding is geweest, dat hij tegen de uitbreiding heeft gestemd, dat het Be- 
stuurscollege en de Eilandsraadsleden met geld wegsmijten, dat het onver- 
antwoordelijke daad is en dat er zoveel mensen zonder werk zijn en hij zou 
graag hebben, dat hij er bij voegt,dat samen met deze Raadsleden en met de 
U.N.A. en met de weldenkenden men ervan overtuigd is, dat het meer dan 
hoog tijd is dat er tot uitbreiding moet worden overgegaan om de welvaarts= 
projekten met hand en tand aan te pakken en dat iemand zijn volledige aan- 
dacht aan deze projekten geeft, dat hij er zijn volle aandacht aan kan 
schenken, zodat wij eerder met deze projekten kunnen beginnen, 
Mijnheer de Voorzitter, ik beschouw hem ale een soort San Thomas, hij ge= 
looft niets, Hij gelooft niet dat deze plannen in een gevorderde stadium 
zijn, hij wil zien! Maar zo is het ook gebeurd met het hotel, Mijnheer de 
Voorzitter, het is ook gebeurd met dat waterprojekt, 

Op dit. ogenblik hebben wij een gedeputeerde in Nederland en wij zijn zeer 
optimistisch omtrent deze plannen, Mijnheer de Voorzitter, Deze fraktie, 
samen met de U.N.A., verrichten positief werk, Mijnheer de Voorzitter, en 
als het Bestuurscollege komt met een voorstel tot uitbreiding en wij ervan 
overtuigd zijn dat deze uitbreiding noodzakelijk is, op dit ogenblik, voor 
het algemeen belang van Aruba, dan moet deze uitbreiding ook geschieden, 
Daarom ben ik er voor, Mijnheer de Voorzitter, dat wij nu overgaan tot ver- 
kiezing van de vijfde Gedeputeerde, Ik dank U, Mijnheer de Voorzitter, 

DE HEER M, CROES: Mijnheer de Voorzitter, met recht heb ik een beetje moei= 
lijkheid om mij te orienteren, Wij zijn oorspronkelijk begonnen over het 
voorstel tot uitbreiding van het Bestuurscollege tot vijf gedeputeerden en 
wij zijn geland op een politieke beschouwing van jaren terug, Het is zeer 
moeilijk voor mij, Mijnheer de Voorzitter, om mij thans geheel aan het on= 
derwerp dat ter sprake is, te houden, Ik ben nog niet van de mening kunnen 
afstappen, dat dit voorstel is gedaan zuiver wegens politieke expediteit, 
Een uitbreiding van het Bestuurscollege op het ogenblik lijkt mij niet ver= 
antwoord op de gronden, die het Bestuurscollege heeft aangehaald, Hoogstens 
zouden we daarmee in kunnen stemmen, indien het Bestuurscollege nu dit 
voorstel op degelijker wijze documenteerde, maar dit is niet het geval ge= 

weest, 

De heer Petronia heeft het accent gelegd op de zorg voor het onderwijs, we 
weten allemaal uit ervaring, Mijnheer de Voorzitter, - de meeste Raadsle- 
den zelfs uit persoonlijke ervarings die zij hebben opgedaan gedurende een 
langere periode dan ik zelf. - dat er gedurende de jaren heel uitgebreide 
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zorg is besteed aan het onderwijs, We kunnen dat duidelijk zien uit de cij- 
fers op de begroting. Van 1954 — 196l is het beschikbaar krediet voor on= 
derwijs opgevoerd van 3,4 miljoen tot bijna 7 miljoen, het is dus meer dan 
verdubbeld, Ik kan de redenering van de gedeputeerde niet goed volgen, wan- 
neer hij pleit voor uitbreiding van het Bestuurscollege zuiver en alleen 
met het oog op de zorg voor het onderwijs, 
Waar wil de Gedeputeerde heen? Wil hij twee gedeputeerden hebben voor het 
onderwijs, Mijnheer de Voorzitter? 
Over de welvaartsplannen, Mijnheer de Voorzitter, waarover wijd en breed 
hierin is gesproken, daarover kunnen wij ons als Eilandraadsleden nog geen 
goed beeld vormen, Er is inderdaad een stuk aan de Eilandsraad toegestuurd 
eind verleden jaar maar dit stuk is vervallen verklaard door het, Bestuurs- 
college, toen wij in eerste instantie deze welvaartsplannen bespraken, De 
betrokken gedeputeerde had toen weliswaar verklaard, dat er vermoedelijk 
meer ambitieuze plannen te berde zullen worden gebracht maar tot heden heb- 
ben we er niets van vernomen en Mijnheer de Voorzitter, ik kan, als Eiland- 
raadslid, alhoewel behorende tot de oppositie, een zekere weemoed niet on= 
derdrukken, wanneer ik van de heer Finck verneem, dat hijzelf als Eiland- 
raadslid over de radio heeft moeten vernemen, dat er morgen aanbesteding 
zou worden gehouden voor het havenprojekt. 

Mijnheer de Voorzitter, toen ik hier voor de eerste maal in deze Raad sprak, 
op ljuli 1959, toen heb ik verklaard, dat wij ons aandeel tn de ekonomische 
opbouw van Aruba en ook in de bevordering van de belangen van Aruba op al- 
lerlei wijze zullen voorstaan en dat we hopen, dat als Eilandraadsleden, op- 
positieleden, wij niet beschouwd zullen worden als tweede — rang — Eiland= 
raadsleden, maar dat wij volledig op de hoogte zullen worden gehouden van 
alle ontwikkelingen, 
De heer Finck, Mijnheer de Voorzitter, heeft een hele reeks projekten opge 
somd, waartegen de A.V.P. zich gekeerd zou hebben, Mijnheer de Voorzitter, 
het is goed recht van de A.V.P. om tegen bepaalde voorstellen te zijn, in- 
diade fraktie zich niet met deze voorstellen kan verenigen. Ik ben geen 
lid van de Eilandraad geweest, toen verschillende van deze plannen hier wer- 
den besproken, maar een ding is toch wel zeker, de heer Finck zei, dat de 
A.V.P, aanvoelde, dat zekere van die projekten duister waren en inderdaad, 
Mijnheer de Voorzitter, tot nog toe is nog niet alles opgeklaard omtrent 
die projekten, niet alle inlichtingen, die de Raad heeft gevraagd en die 
het Bestuurscollege heeft toegezegd, zijn de Raad nog toegezonden. 
Ik herinner me b.v. het Aecountantsrapport over de hydroponicsfarm, dat een 
Jaar geleden is toegezegd met een bepaald termijn, de Raad heeft dat tot 
nog toe gekregen, Ten tijde van de begrotingsbehandeling verleden jaar heb 
ik gezegd, dat de A.V.P. heus niet bij voorbaat afwijzend zou staan tegen 
ekonomische opbouw-plannen van Aruba, zoals de heren aan de overkant ver- 
moedelijk gelowen, En deze houding neemt onze fraktie nog steeds aan maar 
onze fraktie eist wel, dat hij op de hoogte wordt gehouden van de vordering 
van deze plannen, want onze fraktie moet per slot van rekening zich ook 
over deze plannen uitspreken, En het is heel noodzakelijk, dat wij alle in- 
lichtingen hebben, 

Ten slotte, Mijnheer de Voorzitter, nog een ironische opmerking. Van de ver- 
schillende sprekers van de P,P‚A, heb ik de loftrompet gehoord over de rol, 
die de U‚N.A, zou hebben gespeeld bij de totstandkoming van verschillende 
welvaartsprojekten, Mijnheer de Voorzitter, mij is daarvan niets gebleken 
als toeschouwer toendertijd op de tribune, want de U‚N.A, heeft als ik mij 
niet vergis ook tegen al deze plannen gestemd omdat het toendertijd voor 
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de U.N,A. duister waren. Dank U, Mijnheer de Voorzitter, . 

DE HEER E,O, PETRONIA, GEDEPUTEERDE: Mijnheer de Voorzitter, in de eerste 
plaats om alle twijfel bij de heer Eman weg te werken in welke hoedanig= 
heid die ik hier feitelijk zou spreken, Ik wil direkt aannemen dat de heer 
Eman er direkt bij verklaard heeft, dat hij niet over: bescheidenheid be= 
schikt om.een positieve oordeel te vellen, Maar artikel 52, sub 4 van de 
Eilandenregeling stelt, dat de gedeputeerde, die ontslag vraagt, zijn be= 
trekking blijft waarnemen totdat zijn opvolger (die dus inmiddels benoemd 
is) zijn benoeming heeft aanvaard, Dus ik spreek tot U in de functie van 
Gedeputeerde nog steeds en het antwoord dat U niet van de Voorzitter heb 
mogen vernemen, hebt U bij monde van mijn persoon vernomen als waarnemend 
Gedeputeerde van Financiën, De onverenigbaarheid van de functie van de Ge- 

deputeerde met de functie van Minister zal eerst ter sprake komen op de 

dag, wanneer eventueel de benoeming als Minister ingaat en als Statenlid 
hoort U te weten, dat dat eerst pas de eerste juli a.s, zal zijn, 

De vraag van de heer Eman met betrekking tot de welvaartsprojekten meen ik 
beantwoord te hebben, door te zeggen, dat dit in een stadium van voorbe 
reiding is. En het is juist deze voorbereiding, die het voorstel tot uit= 
breiding van het Bestuurscollege noodzakelijk maakt, Niet tot uitbreiding 
met een tweede gedeputeerde voor onderwijs zoals de heer Croes vermoedt, 
nee een uitbreiding van het College tot vijf man, juist opdat de taak van 
één of meer verlicht zou kunnen worden om meer aandacht te wijden en aan= 
dacht te schenken aan de voorbereiding van de urgentieprojekten, opdat het 
Bestuurscollege in staat zal zijn om haar taak near behoren uit te oefenen 

om U conform artikel 57, sub 3, lid a van de Eilandenregeling te kunnen 
voorleggen ter overweging eon beslissing al datgene, wat na een voorberei- 
ding gedaan moet worden, Nou wilt U feitelijk met Uw betoog, de oppositie 

de rollen omdraaien, Eerst een definitieve datum, eerst alles en daarna 
uitbreiding, De uitbreiding is juist noodzakelijk om de voorbereiding moge- 

„dijk te maken om aan U de plannen afgerond voor te kunnen leggen. 

Mijnheer de Voorzitter, wat de heer Max Croes gezegd heeft, niet alleen de 
zorg voor het onderwijs, het is ook niet gesteld, Er is gesteld de uitbrei= 
dende zorg en de uitbreidende zorg betekent dus niet, dat er geen aandacht 
is besteed maar de aandacht, die dit vergt wordt nog steeds groter, Mijn= 
heer de Voorzitter, ik geloof, dat ík met betrekking tot de ironische op= 
merking van de heer Croes aan het adres van de U‚N.A., alvorens te bebin=- 
digen moet ik zeggen, dat het mij spijt, dat de heer Croes in de tweede 

„ronde zijn zakelijkheid van de eerste ronde heeft laten gaan. Dank U, 

DE VOORZITTER: De algemene nenstmniteen worden gesloten, Wenst iemand 
hoofdelijke stemming? 

DE HEER @,A, EMAN: Ja, Mijnheer de Voorzitter, 

Het voorstel wordt aangenomen met 13 st emmen vóór en 5 tegen. 

Vóór stemden de leden: F‚V, Laclé, J.M, Leonardo, E.O. Petronia, E‚R, Finck, 
A. Werleman, M, Henriquez, A.I.W. Wijngaarde, L.A, I. BE J. Geerman, 
P, Croes, F., Wernet, I.S, de Cuba en M‚ de Cuba, 

Tegen stemden de leden: J, Ch, Lampe, D, Premrl. n LeV. Britten, M, Groet 
en C.A. Eman, 
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Afwezig het lid: D.G, Croes, 

DE VOORZITTER: We gaan nu over tot de benoeming van de vijfde Gedeputeer- 
de, 

De vergadering wordt voor enkele minuten geschorst, 

De uitslag. is 13 stemmen voor Jacobo Erasmus, 4 blanco en l ongeldig, zo- 
dat de heer Jacobo Erasmus gekozen is tot de vijfde gedeputeerde, 

5, Brief van het Bestuurscollege dd, 27 maart 1961, no. 138 betreffende 
bouw van toiletten bij de St, Rosaschool (Bijlage 1961 no. 13): 

De algemene beschouwen worden geopend, 

DE HEER C.A. EMAN: Mijnheer de Voorzitter, met betrekking tot de urgentie 
tot de bouw van deze toiletten van de St, Rosaschool ook; moeten deze 
F, 7.000,-- die reeds bestemd zijn voor de bouw van toiletten bij de St, 
Rosaschool gebruikt worden nu voor de andere school, zouden beide scholen 
niet meteen van toiletten kunnen worden voorzien, Mijnheer de Voorzitter? 
Toen het voorstel was gedaan, was dat niet urgent? 

DE VOORZITTER: Wenst iemand anders het woord? 

DE HEER H.O. PETRONIA, GEDEPUTEERDE: Naar aanleiding van de vraag van de 
heer Eman, toen dit voorstel gedaan werd, bestond er dus behoefte voor 
toiletten zowel bij de Rosaschool als bij het Mariacollege. Thans bij uib= 
werking van de plannen is gebleken, dat het gevoteerde krediet voor St, 
Rosaschool ad F‚, 7,000,==, voor de toïletten dan, niet voldoende is, ter- 
wijl het R‚K, Schoolbestuur te kennen heeft gegeven, dat men de voorkeur 
eraan geeft, dat Santa Rosaschool vooruit gaat, naar aanleiding waarvan Wij 
U thans verzoeken om beide krediet samen te voegen en F, 12,000,-- te ge- 
bruiken voor de Rosaschool met het voorstel, dat de bouw van de toiletten 
bij het Mariacollege bij de begroting van 1962 opnieuw in overweging zal 
worden genomen, 

DE HEER C.A, EMAN: Mijnheer de Voorzitter, ik heb het antwoord nog niet 
goed begrepen, De heer Gedeputeerde zei, dat toendertijd werd F, 7.000, 
voor bestemd, het was ontoereikend gebleken, Mijnheer de Voorzitter, maar 
het was ook urgent, Heb ik het zo goed begrepen? Daarna heeft het katho= 
lieke Schoolbestuur nog de voorkeur gegeven aan de St, Rosaschool, dat hebt 
U gezegd en U wilt dit krediet gaan gebruiken voor St, Mariacollege en St, 
Rosaschool laten zonder bouwen van toiletten, nou ik begrijp het niet, 

DE HEER E.O. PETRONIA, GEDEPUTEERDE: Mag ik het anders uitleggen, Mijnheer 
de Voorzitter, De Raad heeft goedgekeurd de bouw van toiletten bij de San- 
ta Rosaschool en bij het Maria-college, Beide scholen ressorteren onder het- 
zelfde schoolbestuur, 
De beschikbaar gestelde kredieten bleken niet toereikend te zijn: F. 7.000,- 
voor de Rosaschool en F, 7,000,-- voor het Mariacollege, Naar aanleiding 
van besprekingen met het schoolbestuur heeft men te kennen gegeven, dat 
bij de Rosaschool de toiletten eerst gebouwd worden, volledig, en dat bij 
St, Maria-college dit even uitgesteld kan worden, Vandaar het verzoek aan 
U om de bestemming van F, 7,000,-- bij het Mariacollege aar te wenden voor 
de toiletten bij de Rosaschool, 
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DE HEER C.A. EMAN: Het Schoolbestuur heeft dus uitgemaakt, dat er voorkeur 

moet worden verleend aan het St, Rosaschool, We hebben geen bezwaar. 

Zonder hoofdelijke stemming wordt dit voorstel aangenomen. 

6, Verzoek dd, 9 mei 1961 van de heer E‚O, Petronia om ontheffing als be= 

doeld bij artikel 13, tweede lid, van de Eilandenregeling Nederlandse 

Antillen (Ag. no. 5252; bijlage 1961 no. 18 e 

DE VOORZITTER: Wenst iemand het woord? 

DE HEER L.V. BRITTEN: Mijnheer de Voorzitter, wilt U aantekenen dat de 

A.V.P, = fraktie hiertegen bezwaar heeft? 

Zonder hoofdelijke stemming wordt dit stuk aan gehomen, 

De Voorzitter sluit de vergadering 

Aldus vastgesteld in de vergadering van 

De Voorzitter, 

De Sekretaris, 




